

1103/1
BAHASA MELAYU
KERTAS 1
SEPTEMBER 2024
2 JAM

NO KAD PENGENALAN

							-			-				
--	--	--	--	--	--	--	---	--	--	---	--	--	--	--

Nama Pelajar :

Tingkatan :



MAJLIS PENGETUA SEKOLAH MALAYSIA (MPSM)
(CAWANGAN KELANTAN)

MODUL KOLEKSI ITEM
PERCUBAAN SPM
2024

BAHASA MELAYU
KERTAS 1
MASA : DUA JAM

ARAHAN:

1. *Kertas ini mengandungi dua bahagian : Bahagian A dan Bahagian B.*
2. *Jawab soalan Bahagian A dan satu soalan daripada Bahagian B.*
3. *Jawapan boleh ditulis dalam tulisan Rumi atau Jawi.*

Kertas soalan ini mengandungi 4 halaman bercetak

BAHAGIAN A

[30 markah]

Soalan ini mesti dijawab.

Grafik di bawah menunjukkan maklumat berkaitan permainan tradisional.

Berdasarkan maklumat tersebut, huraikan pendapat anda tentang usaha-usaha mempopularkan permainan tradisional.

Panjangnya huraian anda hendaklah antara 150 hingga 200 patah perkataan.



Bertempat di Sekolah Kebangsaan (SK) Seksyen 9 Kota Damansara, Petaling Jaya, Selangor, baru-baru ini lapan permainan tradisional diketengahkan iaitu tuju tin, tarik tali, galah panjang, congkak, batu seremban, tarik upih, sepak bulu ayam dan boling kelapa. Pengarah program, Mohd Norhafizudin Hamzah berkata, permainan tradisional berkenaan akan lenyap ditelan zaman jika tiada usaha diambil untuk mengetengahkannya dalam kalangan khalayak ramai khususnya generasi muda masa ini.

"Kelab ini terdiri daripada kanak-kanak berusia enam hingga 12 tahun membabitkan tiga cawangan di Lembah Pantai, Bandar Tun Razak dan Damansara.

Sumber : <https://www.hmetro.com.my/>



BAHAGIAN B
[70 markah]

Bahagian ini mengandungi empat soalan. Jawab satu soalan.

Tulis sebuah karangan yang panjangnya antara 350 hingga 500 patah perkataan.

1.

Perintah Kawalan Pergerakan (PKP), ketidaktentuan ekonomi negara dan situasi Pengajaran dan Pembelajaran di Rumah (PdPR) telah menyebabkan kebanyakan masyarakat menghadapi tekanan atau stres dalam kehidupan terutamanya golongan remaja dan belia. Umumnya, tahap stres yang dihadapi oleh seseorang berbeza-beza mengikut beban tekanan yang dihadapi. Oleh itu, aktiviti riadah seperti bersenam dan bersukan merupakan salah satu cara yang dapat dilakukan oleh individu untuk menangani tekanan atau stres.

Dipetik dan diubah suai daripada:
Sumber Internet.

Huraikan cara yang terdapat dalam petikan di atas berserta cara-cara lain untuk menangani masalah tersebut.

2.

Masalah disiplin dalam kalangan murid seperti buli, ponteng sekolah dan vandalisme semakin hangat diperkatakan oleh masyarakat dan juga terpampang di dada-dada akhbar hampir setiap hari. Kurangnya kasih sayang ibu bapa terhadap anak-anak dikenal pasti sebagai faktor pada masalah ini. Selain itu, pengaruh rakan sebaya, dan ditambah pula oleh unsur negatif yang disalurkan melalui media massa.

Dipetik dan diubah suai daripada:
Sumber Internet.

Berdasarkan petikan di atas, bincangkan faktor-faktor berlakunya masalah tersebut.

3.

LABUAN – Masyarakat diingatkan agar tidak melupakan jasa dan pengorbanan tokoh-tokoh negara dalam membina negara bangsa yang berjaya. Pengerusi Perbadanan Labuan, Datuk Seri Amir Hussien berkata, di sebalik kenikmatan yang dirasakan sebagai rakyat yang bernaung di bawah negara yang bebas, sudah pasti terdapat tokoh-tokoh yang berjuang bermati-matian bagi mendapatkan kemerdekaan daripada penjajah. Oleh yang demikian usaha daripada pelbagai pihak amat penting bagi menghargai mereka yang banyak berjasa ini.

Dipetik dan diubah suai :
<https://www.wilayahku.com.my/>

Sebagai respons terhadap petikan di atas, huraikan usaha-usaha tersebut.

4.

Setiap pekerjaan yang ditawarkan terpaksa melalui proses temu duga. Persiapan yang lengkap amat penting bagi menjamin kelancaran individu semasa temu duga. Tanpa persiapan yang lengkap, anda mungkin akan mengalami gugup dan tidak yakin pada diri sendiri serta gagal untuk mendapatkan pekerjaan tersebut. Oleh yang demikian seseorang perlu memastikan persiapan-persiapan lengkap untuk menghadapi temu duga.

Dipetik dan diubah suai :
<https://topcareermalaysia.blogspot.com/>

Berdasarkan petikan di atas, huraikan persiapan-persiapan tersebut.

KERTAS TAMAT